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حسابرسی ٩٢٥ هزار اظهارنامه 

مالیات بر درآمد مستغلات اجاری 
بدون بررسی ماموران مالیاتی 

از  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
مالیات  اظهارنامه  هزار   ٩٢٥ حسابرسی 
بررسی  بدون  اجاری  مستغلات  درآمد  بر 

ماموران مالیاتی خبر داد.
اقتصادی  امور  وزیر  عبدالناصر همتی، 
بخش  قبل  سال های  در  گفت:  دارایی  و 
عمده ای از اظهارنامه های مالیات بر درآمد 
در  حقیقی  اشخاص  اجاری  مستغلات 
توسط  میدانی  و  اداری  حسابرسی  قالب 
در  اما  می شد،  مالیاتی حسابرسی  ماموران 
بر  مالیات  اظهارنامه های  همه  حاضر  حال 
حقیقی  اشخاص  اجاری  مستغلات  درآمد 
صورت  به   ١٣٦ و  هزار   ٩٢٥ تعداد  به 
مالیاتی  ماموران  بررسی  بدون  و  سیستمی 
افزود: در اجرای  حسابرسی شده است.وی 
مستقیم،  مالیات های  قانون   ٩٧ ماده 
خوداظهاری تعداد ١١٦ هزار و ١٥٦ مورد 
اجاره  درآمد  بر  مالیات  اظهارنامه های  از 
عنایت  با  حقیقی  اشخاص   ١٤٠٢ سال 
ریسک  بدون  سیستمی  بررسی های  به 
تشخیص و مورد قبول واقع و اوراق قطعی 

آنها صادر و ابلاغ شده است.
در  همچنین  خاطرنشان کرد:  همتی 
مالیات های  قانون   ٥٤ ماده  مقررات  اجرای 
ماده  موضوع  اجرایی  نامه  آیین  و  مستقیم 
٢١٩ قانون مذکور، تعداد ٨٠٨ هزار و ٩٨٠ 
درآمد  بر  مالیات  اظهارنامه های  از  مورد 
اشخاص   ١٤٠٢ سال  اجاری  مستغلات 
ماده  اجرای  در  بررسی  از  پس  که  حقیقی 
٩٧ قانون فوق دارای ریسک تشخیص داده 
شده بود، به صورت سیستمی و بدون بررسی 
برگ  و  حسابرسی  مالیاتی  ماموران  توسط 
مودیان  به  و  صادر  آنها  مالیاتی  تشخیص 

مالیاتی ابلاغ شد. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران :

کارگران عزیز قهرمانان تولید 
در شرکت ملی صنایع مس 

ایران هستند
مس  صنایع  ملی  شرکت  مدیرعامل 
به  کارمندان  و  مهندسان  کارگران،  از  ایران 
عنوان قهرمانان تولید در این شرکت نام برد.
جلسه  در  مدرس خیابانی  دکتر حسین  
مس  صنایع  ملی  شرکت  معاونین  شورای 
کیفیت  ارتقاء  در  آموزش  اهمیت  بر  ایران، 
کار و افزایش بهره وری تأکید کرد. وی بیان 
داشت: آموزش مستمر و فراگیر یکی از ارکان 
اصلی موفقیت سازمان هاست که می تواند به 
ما کمک کند تا در دنیای سریع الانتقال امروز، 
مدرس  باشیم.دکتر  جلوتر  گام  یک  همواره 
خیابانی همچنین از زحمات مدیران آموزش 
سرچشمه،  مس  مجتمع های  و  تهران  ستاد 
و  کرد  تقدیر  آلو  دره  و  سونگون  شهربابک، 
در  عزیزان  شما  مستمر  تلاش های  گفت: 
توانمندسازی  و  آموزشی  برنامه های  توسعه 
پیشرفت  در  بسزایی  نقش  انسانی،  نیروهای 
با  دارد.وی  و  داشته  شرکت  موفقیت های  و 
شرکت  در  تولید  قهرمانان  اینکه  بر  تأکید 
مهندسان  کارگران،  ایران  مس  صنایع  ملی 
هستند،  عظیم  مجموعه  این  کارمندان  و 
افزود: حتماً در بحث آموزش باید به موضوع 
مهم خانواده های بزرگوار مجموعه نیز توجه 
ویژه ای شود.مدیرعامل شرکت ملی صنایع 
و  همکاری  با  قطعا  کرد:  تصریح  ایران  مس 
مشارکت تمامی بخش ها، می توانیم به نتایج 
مطلوب تری دست یابیم و در راستای اهداف 

بلندمدت شرکت پیشرفت کنیم

صدور خودکار مجوزهای 
معطل مانده از سر گرفته شد 

 ١٧ گفت:  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
هزار مجوز کسب و کاری که از سوی دستگاه ها 
همتی  شد.آقای  صادر  بود،  مواجه  تاخیر  با 
وزیر امور اقتصادی و دارایی در جلسه شورای 
گفت و گوی دولت و بخش خصوصی، از آغاز 
صدور خودکار مجوز های کسب و کار خبر داد. 
خودکار  صدور  که  بود  مدتی  کرد:  اظهار  او 
اما  بود،  متوقف شده  کار  و  مجوز های کسب 
حالا تمام مراحل صدور مجوز ها بررسی شده 
و به شکل کاملا قانونی، تعداد ١٧ هزار مجوز 
کسب و کاری که از سوی دستگاه ها با تاخیر 
مواجه شده بود، از طریق درگاه ملی مجوز ها 
صادر شد. وزیر امور اقتصادی و دارایی در ادامه 
تاکید کرد: دستگاه های اجرایی بدانند که اگر 
نسبت به صدور مجوز متقاضیان کم کاری و 
تعلل کنند، درگاه ملی مجوز ها راسا اقدام به 
صدور خودکار مجوز های کسب و کار می کند. 

 حل مشکل کامیون داران 
تا چندروز آینده 

نتیجه  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
مذاکرات ایران و ترکیه درباره مشکل کامیون 
داران در چند روز آینده اعلام خواهد شد.فرزانه 
اعضای  مشترک  نشست  حاشیه  در  صادق 
کمیسیون برنامه و بودجه، گفت: برای مشکل 
کامیون داران پیگیری های جدی در حال انجام 
است و در حال مذاکرات فشرده ای هستیم تا 
کامل حل  و  ریشه ای  به صورت  را  مشکلات 
کنیم.خانم صادق افزود: حتما در روز های آینده 
نتیجه مذاکرات درباره مشکل کامیون داران را 
اعلام خواهیم کرد. علت این تاخیر تعداد زیاد 
که  است  موضوع  این  با  مرتبط  دستگاه های 
تا وزارت خارجه در حال  از وزارت راه گرفته 
رایزنی هستند تا نتیجه قطعی حاصل و مشکل 
حل شود.در پی تصمیم جدید ترکیه مبنی بر 
دریافت مابه التفاوت قیمت سوخت از رانندگان 
روزی  چند  دار  کامیون  هزار  از  بیش  ایرانی، 

است در مرز ایران و ترکیه معطل مانده اند.

قیمت روغن نباتی با رفتن 
صافولای عربستان تغییری نمی کند 
انجمن صنفی صنایع روغن نباتی با بیان 
صنعتی  شرکت  مستقیم  سهامداران  اینکه 
بهشهر تغییر نکرده اند، اعلام کرد قیمت روغن 
نباتی تا پایان سال افزایش پیدا نخواهد کرد و 
تولید و توزیع روغن نباتی به روال سابق ادامه 
دارد. انجمن صنفی صنایع روغن نباتی با صدور 
اطلاعیه ای در واکنش به خروج شرکت صافولا 
عربستان از ایران که سهم بزرگی در بازار روغن 
نباتی داشت اعلام کرد:شرکت صافولابهشهر، 
مالک حدود ٨٠درصد سهام شرکت صنعتی 
سهامداران  در  تغییری  هیچ  و  است  بهشهر 
عمده و مستقیم شرکت مذکور صورت نگرفته 
است.بر اساس این اطلاعیه، سهم بازار شرکت 
های  حدود ١٩درصد  نام  با  بهشهر  صنعتی 
است و سهامداران عمده شرکت مذکور، همان 
سهامداران سابق هستند و تولید و توزیع این 
شرکت، با شدت و به روال عادی گذشته ادامه 
از  یکی  سهام  انتقال  داده،  رخ  آنچه  و  دارد 
سهامداران شرکت بوده که جزئیات آن طی نامه 
 ١٤٠٣/١٠/١٦ مورخ   ٣٣/١٢٧-٢٠ شماره 
و  بورس  سازمان  به  بهشهر  صنعتی  شرکت 
اوراق بهادار تهران، اطلاع رسانی شده است.
همچنین در این اطلاعیه آمده است: در سال 
جاری، تولید روغن نباتی در مقایسه با سال 
و  دارد  ای  ملاحظه  قابل  افزایش  گذشته، 
از  جاری  سال  تولید  شود،  می  بینی  پیش 

٢.٢ میلیون تن فراتر رود.

اخبار اخبار

وزیر صمت گفت: بومی سازی قطعات در صنایع معدنی بسیار 
قابل قبول و در برنامه هفتم برای مردمی کردن بخش معدن پیش 

بینی های خوبی شده است.
سیدمحمد اتابک در ششمین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد 
رو  این  از  است  بالنده تر  روز  هر  که  رسیده  جایی  به  فولاد  گفت: 
راهگشا  بسیار  کشور  برای  این صنعت  به  راکد  سرمایه های  هدایت 

خواهد بود.
وی با اشاره به اینکه یکی از اولویت های این وزارتخانه، ایجاد 
ستاد مرکزی تولید فولاد است اضافه کرد: صنعت فولاد کشور یکی 
از افتخارات کشور و از بخش های بالنده و پیشرو است و فعالیت آن 
مطابق اسناد پیش می رود. اگر فولاد با تمام توان تولید شود علاوه 
بر تامین نیاز داخل، بازار های صادراتی این محصول این محصول هم 

توسعه می یابد.

وزیر صمت گفت: در تولید فولاد با توجه به همه تنگنا ها تولید 
توفیق  این  است.  ایران  به  متعلق  آن  دهم  جایگاه  و  بوده ایم  موفق 
کمی نیست، زیرا در آغاز انقلاب تولید فولاد کشور فقط یک وچهار 

دهم میلیون تن بوده است.
آقای اتابک، ناترازی انرژی را چالش اصلی صنایع به ویژه فولاد 
نباید  تولید  که  کرده ام  اعتراض  هم  دولت  به  من  گفت:  و  دانست 

متوقف شود البته باید همه با هم همت و این مشکل را حل کنیم.
اینکه در هیچ جلسه هیئت دولت نبوده که بحث  بیان  با  وی 
تهیه  حمایتی  بسته  باره  این  در  افزود:  نشود  مطرح  انرژی  ناترازی 
وتقدیم هیئت دولت شده که کلیات آن تصویب شده و به زودی در 
کمیسیون اقتصادی دولت هم تصویب می شود پس از آن به دولت 
می آید تا با تصویب آن از تولید کنندگان حمایت شود البته رئیس 

جمهور همواره از صنایع حمایت کرده است.
در  باید  مصنوعی  هوش  ارتقا  با  گفت:  همچنین  صمت  وزیر 
زیرا کشور های دیگر هم  رقابتی خود تلاش کنیم،  ارتقا مریت های 

به سرعت در حال رشد در این صنعت هستند.

ایران در دولت چهاردهم  تجاری  تراز  اعلام کرد  ایران  گمرک 
)از ابتدای شهریور تا ١٥ دی ماه ١٤٠٣( به میزان ٥.٥ میلیارد دلار 

بهبود یافته است.
در مدت فعالیت دولت چهاردهم از ابتدای شهریور تا ١٥ دی 
نفتی  غیر  صادرات  دلار  میلیارد   ٢٢.٥ میزان  به  جمعاً   ١٤٠٣ ماه 
انجام شد که نسبت به مدت مشابه سال ١٤٠٢ به میزان ٢٤ درصد 

افزایش داشته است.
همچنین به لحاظ وزنی نیز صادرات غیر نفتی کشور از ابتدای 
شهریور تا ١٥ دی ماه ١٤٠٣ به ٥٩ میلیون تن رسید که نسبت به 

مدت مشابه سال ١٤٠٢ به میزان ١٨ درصد رشد داشته است.
تا ١٥  ابتدای شهریور  از  کشور  واردات  می افزاید:  گزارش  این 
مدت  به  نسبت  که  بود  دلار  میلیارد  میزان ٢٥  به  ماه ١٤٠٣  دی 
مشابه سال ١٤٠٢ به میزان ٤.٥ درصد کاهش داشته است. همچنین 
واردات کالاها در این مدت به لحاظ وزنی نیز ١٢.٨ میلیون تن بوده 

است که در مقایسه با مدت مشابه سال ١٤٠٢ به میزان ٢٠.٥ درصد 
کاهش داشته است.

براساس این گزارش، همچنین در مدت فعالیت دولت چهاردهم 
مجموع مبادلات تجاری کشور در بخش صادرات و واردات با ٧ درصد 
رشد نسبت به مدت مشابه سال قبل به ٤٧.٥ میلیارد دلار رسید و 

از نظر وزن با ٨.٥ درصد رشد به ٧١.٨ میلیون تن افزایش یافت.
تجاری  تراز  می دهد،  نشان  گمرکی  آمارهای  گزارش  بنابراین 
کشور در دولت چهاردهم )ابتدای شهریور تا ١٥ دی ماه ١٤٠٣( با 

٦٩ درصد و به میزان ٥.٥ میلیارد دلار بهبود یافته است.
بازه  در  کشورمان  نفتی  غیر  صادرات  می افزاید:  گزارش  این 
زمانی مشابه سال قبل )اول شهریور ماه تا ١٥ دی ماه ١٤٠٢( به 

میزان ١٨ میلیارد دلار و واردات ٢٦ میلیارد دلار بوده است.

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران با تاکید بر اراده دولت چهاردهم 
مالی  اقدام  ویژه  گروه  به  ایران  پیوستن  مسیر  در  مشکلات  حل  در 
اف ای تی اف  بدون  خارجی  تجارت  تقویت  و  توسعه  گفت:   )FATF(

محقق نمی شود. 
محمد لاهوتی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا اظهار داشت: 
هر چند تحریم ها تاثیر منفی بر اقتصاد و تجارت خارجی داشته است 

اما از آن مهمتر مساله قرار گرفتن ایران در لیست سیاه FATF است.
وی افزود: با وعده های دولت چهاردهم امیدواریم سریعتر مشکلات 
در مسیر عضویت ایران در FATF حل شود زیرا در غیر این صورت 
ممکن است شرکای تجاری ایران همچون روسیه و چین را از دست 

بدهیم.
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران ادامه داد: اکنون چین و روسیه 
تجارت عمده ای با کشورهای اروپایی و آمریکایی دارند به خاطر نگرانی 
از اقدامات اف ای تی اف )FATF( امکان معادلات بانکی و پولی با این 

کشورها نخواهیم داشت و این بازارها را از دست خواهیم داد.
وی با بیان اینکه اف ای تی اف تاثیر مستقیم در توافقات می گذارد، 
گفت: اگر این مساله حل نشود، کسی حاضر به تعامل تجاری و مالی با 
ایرانیان نخواهد بود و مجبور هستیم مانند سابق از شبکه های دور زدن 
تحریم ها و فروش ریالی اقدام کنیم که این کار سبب افزایش هزینه های 

تجاری می شود و قدرت رقابت در بازارها از بازرگانان ایرانی می گیرد.
لاهوتی با تاکید بر اینکه با حل مشکلات بانکی و مالی و اجرای 
توافقنامه ها می توان بازارهای جدید صادراتی مهیا کرد، افزود: تداوم 

شرایط کنونی، آثار منفی بر تراز تجاری کشور دارد.
این فعال حوزه بازرگانی حل مشکل اف ای تی اف را مهمتر از رفع 
تحریم ها دانست و گفت: برخی کشورها در شرایط کنونی علاقه مند 
به همکاری با ایران هستند که عدم عضویت ایران در اف ای تی اف به 
مانعی در این مسیر تبدیل شده است زیرا بدون شبکه بانکی جهانی این 

تعاملات محقق نمی شود.

عبدالناصر همتی وزیر امور اقتصادی و دارایی ١١ دی ماه از موافقت 
رهبر معظم انقلاب برای بررسی مجدد لوایح مربوط به پیوستن ایران 
به گروه ویژه اقدام مالی )FATF( در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
خبر داد و نوشت: »از رئیس جمهور محترم شنیدم مقام معظم رهبری 
درخصوص موضوع  FATF، با طرح مجدد لوایح پالرمو و CFT در 

مجمع تشخیص مصلحت موافقت فرموده اند.«
لوایح دوگانه پالرمو و CFT که در دهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی به تصویب نمایندگان رسید، با اشکالات شورای نگهبان مواجه 
شد و برای بررسی بیشتر از سال ٩٩ به مجمع تشخیص مصلحت نظام 
ارسال شد. اگرچه آن زمان جلساتی با حضور دولتمردان اقتصادی از 
جمله وزرای اقتصاد و بانک مرکزی برای بررسی دلایل دولت در تصویب 
این دو لایحه برگزار شد اما در نهایت مجمع به جمع بندی نهایی نرسید 

و در نهایت لوایح در مجمع رسوب کرد.
مسعود پزشکیان رئیس جمهور که یکی از برنامه های دولت خود 
را تسهیل مراودات مالی و تجاری با جهان اعلام کرده است، ٢٦ شهریور 
ماه در نخستین نشست خبری خود اعلام کرد که درباره تصویب لوایح 

مرتبط با FATF به مجلس شورای اسلامی نامه ارسال خواهد کرد.
پس از آن در ١١ مهرماه محمدجعفر قائم پناه معاون اجرایی و 

سرپرست نهاد ریاست جمهوری با اعلام اینکه درخواست بررسی مجدد 
FATF به مجمع تشخیص مصلحت ارسال می شود، به خبرنگاران تاکید 

کرده بود که درخصوص این موضوع اجماع داخلی اتفاق خواهد افتاد.
»فاطمه مهاجرانی« در نخستین نشست خبری سخنگوی دولت در 
مهرماه گذشته از شروع هماهنگی ها میان دولت و مجمع برای بررسی 

مجدد موضوع FATF در این نهاد خبر داده بود.
 )FATF یا Financial Action Task Force( اف ای تی اف
یک گروه فرادولتی است که سیاست ها و استانداردهای مبارزه با جرایم 
مالی را طراحی و ترویج می کند. این استانداردها، پولشویی، تامین مالی 
تروریسم و سایر تهدیدهای مربوط به سیستم مالی بین المللی را هدف 

قرار داده است.
این کارگروه اقدام مالی در سال ١٩٨٩ میلادی به دستور گروه هفت 

)G٧( تاسیس شد و مقر آن در پاریس است.
بیشتر اعضای FATF را کشورهای توسعه یافته در اروپا و آمریکا 
که  شود  متعهد  باید  شدن  عضو  برای  کشور  یک  می دهند.  تشکیل 
بر اساس استانداردهای مالی پذیرفته شده عمل کند و در عین حال 
جدیدترین توصیه های FATF را تایید و از آن ها حمایت کند. همچنین 
کشورهایی که در وضعیت غیرهمکار با این سازمان به سر می برند، در 

لیست سیاه قرار می گیرند.
کشورهایی که از آنها به عنوان پناهگاه امن برای حمایت از تامین 
 FATF مالی تروریسم و پولشویی یاد می شود نیز در لیست خاکستری
به معنای  فهرست  این  در  کشورها  این  گرفتن  قرار  و  می گیرند  قرار 

هشداری برای امکان ورود به لیست سیاه است.
بگیرد،  قرار   FATF سیاه  و  خاکستری  لیست  در  کشوری  اگر 
شانس ادغام در نظام بانکی جهانی را از دست خواهد داد. کاهش مبادلات 
تجاری بین المللی، تحریم های اقتصادی از سوی صندوق  بین المللی پول 
و بانک جهانی البته سایر کشورها از دیگر پیامدهای قرار گرفتن در لیست 

سیاه و خاکستری است.

اخبار صنعت-حسین کوثری: دیروز وزیر 
نفت گفت: راهکارهایی را برای جلوگیری از قاچاق 
مختلف  حوزه های  در  معضل  این  حل  و  سوخت 

مصرف در آینده نزدیک اعلام می کنیم.
محسن پاک نژاد اظهار کرد: بحث جلوگیری 
از قاچاق سوخت و حل این معضل به یک مطالبه 
همچون  کشور  بلندپایه  مسئولان  از  اعم  عمومی 
مجلس  نمایندگان  و  رئیس  رئیس جمهوری، 

شورای اسلامی و همه مردم تبدیل شده است.
وی با بیان اینکه راهکارهایی برای جلوگیری 
از قاچاق سوخت و حل این معضل در برنامه داریم 
تحقق  اما  است،  شده  فراهم  کار  این  مقدمات  و 
سوخت  تحویل  سازوکار  هوشمندسازی  به  آن 
این  رفع  برای  راهکارها  این  افزود:  بازمی گردد، 
معضل در حوزه های مختلف مصرف شاید در یک 
تأثیر  که  شود  اعلام  ماه  دو  از  کمتر  زمان بندی 

بسزایی در این حوزه خواهد داشت.
بود:  گفته  زمینه  این  در  پیشتر  نفت  وزیر 
یک  کشور  در  سوخت  قاچاق  وضع  شدن  روشن 
کنار  در  داریم  وظیفه  ما  و  است  عمومی  مطالبه 
سایر دستگاه هایی که مسئولیت پیگیری قاچاق را 

دارند، کمک کنیم.
به  ها  نیروگاه  سوخت  فروش  احتمال 

صورت توافقی وجود دارد
احتمال  این  گفت:  انرژی  کارشناس  یک 
در  انرژی  نرخ  بودن  پایین  دلیل  به  دارد  وجود 
سوخت  از  مقداری  توافقی  صورت  به  ها  نیروگاه 
مایع در بازار آزاد به فروش می رسد که نیروگاه 

داران متضرر نشوند.
به  اشاره  با  انرژی  کارشناس  اورعی  هاشم 
اینکه یازدهمین مصرف کننده برق جهان هستیم، 
وجود  آنچه  و  نداریم  تولید  در  مشکلی  ما  گفت: 
اقدامی  اولین  و  است  مصرفت  در  مشکل  دارد 
که باید انجام شود تا بهینه سازی معنا پیدا کند 

اصلاح قیمت گذاری است.
با اصلاح قیمت گذاری اجازه  ادامه داد:  وی 
که  زمانی  تا  و  بکند  را  خود  کار  بازار  می دهیم 
قیمت گذاری ها دستوری باشد تغییری در روند 

تولید و مصرف وجود نخواهد داشت.
که  زمانی  تا  انرژی  کارشناس  این  گفته  به 

می کنیم  استفاده  سیاسی  ابزار  عنوان  به  برق  از 
نتیجه ای جز استخراج رمز ارز ندارد.

یک  برق  کالای  اینکه  به  اشاره  با  اورعی 
کالای تجاری است و به ابزار سیاسی تبدیل شده 
است، خاطر نشان کرد: شدت مصرف انرژی تقریباً 
چهار برابر مصرف جهانی است تا زمانی که قیمت 
گذاری دستوری وجود دارد راندمان افزایش پیدا 
و  عرضه  اساس  بر  گذاری  قیمت  زیرا  نمی کند، 

تقاضا نیست.
این کارشناس انرژی با اشاره به اینکه قیمت 
گذاری صحیح یکی از مؤلفه های اصلی در صنعت 
تولید  بخش  در  کرد:  نشان  خاطر  است،  برق 
اما  ندارد  وجود  کافی  اندازه  به  گذاری  سرمایه 
متأسفانه بخش مصرف نیز رها شده زیرا قیمت ها 
ثابت است و تورم ٤٠ درصد که نتیجه این است 
مصرف  سازی  بهینه  راستای  در  اقدامی  هیچ  که 

انرژی صورت نگرفته است.
پخش  شرکت  عملیات  مدیر  داد:  ادامه  وی 
سالانه  است،  کرده  اعلام  نفتی  فرآورده های 
به  مخازن  از  که  مایع  سوخت  لیتر  میلیارد  یک 
نیروگاه ها نمی رسد که یا در راه دزدیده می شود و 

یا پس از رسیدن به نیروگاه ها.
این  بار  زیر  داران  نیروگاه  داد:  ادامه  وی 
رقم،  این  اینکه  به  توجه  با  اما  نمی روند،  موضوع 
رقم قابل توجهی است که برای تولید برق صورت 

نمی گیرد.
شدن  گم  سالانه  اینکه  به  اشاره  با  اورعی 
یک میلیارد لیتر سوخت مایع را نمی توان قاچاق 
سالانه  شدن  گم  کرد:  نشان  خاطر  کرد،  عنوان 
یک میلیارد لیتر سوخت مایع قاچاق نیست زیرا 
قاچاق مقدار کمی است اما این احتمال وجود دارد 
به  نیروگاه ها  در  انرژی  نرخ  بودن  پایین  دلیل  به 
بازار  در  مایع  سوخت  از  مقداری  توافقی  صورت 
متضرر  داران  نیروگاه  که  می رسد  فروش  به  آزاد 
مسأله  این  در  هم  نظارتی  نیروهای  یا  و  نشوند 

دخیل باشند.

سازمان  قاچاق  قاچاق،  این  کرد:  اضافه  وی 
یافته است که ممکن نیست وزارت نفت بی خبر 

از آن باشد.
انحراف در حکمرانی انرژی

رئیس هیات مدیره فدراسیون صادرات انرژی 
به  قاچاق سوخت  موضوع  گذشته  دهه  دو  گفت: 
انرژی  یعنی حکمرانی  بود  فراموشی سپرده شده 
تغییر  چهارم  برنامه  شروع  و  سوم  برنامه  از  بعد 
کرد و مسائل و پیش بینی هایی که ما به عنوان 
بخش خصوصی کرده بودیم که اتفاق می افتد، از 

هر دولت به دولت بعد واگذار شد.
صالحی ادامه داد: در دوره ای درآمدهای ارزی 
و نفتی کشور به قدری بالا بود که هدر رفت منابع 
از طریق قاچاق به چشم نمی آمد و به همین دلیل 

قاچاق سوخت مسئله اصلی کشور نبود.
صادرات  فدراسیون  مدیره  هیات  رئیس 
زمانی  برهه  یک  در  اینکه  یادآوری  با  انرژی 
اعلام شد که یک خط لوله از دریا داخل لنجی 
شده و از آنجا قاچاق می شد و بر اثر جابجایی 
امر  این  گفت:  شد،  افشا  موضوع  این  مسئولان 
وجود  گذشته  از  قاچاق  موضوع  دهد  می  نشان 
گرفته  قرار  توجه  مورد  بیشتر  اکنون  اما  داشته 

است.
اصلاح قیمت ابزاری موثر

صالحی در خصوص اصلاح قیمت و اثر آن بر 
کاهش قاچاق این سوال را مطرح کرد که آیا در 
شرایط فعلی می توان به سمت قیمت گذاری آنی 

و شوک و راهکار قیمتی رفت؟
کار  قیمت  اصلاح  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
ساده ای نیست، گفت: قدر مسلم باید از این به بعد 
مسئولان دولتی به این نکته برسند که باید برای 
این موضوع فکری کنند و راه حلی بیابند و دوباره 

کار عقب انداخته نشود.
رئیس هیات مدیره فدراسیون صادرات انرژی 
گفت: البته استفاده از سامانه ها در جای خود و 
می  شمار  به  موضوع  زدن  دور  نوعی  خود  زمان 

روند و غیر از ابزار قیمت، راهکار موثری نیستند.
رانت؛ عامل قاچاق

صالحی گفت: وقتی شما رانتی را در اقتصاد 
توزیع می کنید، بدون شک به عامل فساد و قاچاق 
تبدیل می شود؛ باید هر سال از میزان رانت کم 

کرد تا قاچاق هم کم شود.
اولا  باید چکار کنیم گفت:  اینکه  وی درباره 
راه  و  عوامل  تبعین  است  اش مشخص  ریشه  که 
کارها مشخص است که ناشی ازحکمرانی نامناسب 
در حوزه انرژی است و باید تصمیم های جدی و 

درست گرفت.
صادرات  فدراسیون  مدیره  هیات  رئیس 
را  موضوع  این  به  جمهور  رئیس  ورود  انرژی 
گیری  گفت:موضع  و  کرد  ارزیابی  مثب  بسیار 
نقطه  یک  تواند  می  قاچاق  با  رابطه  در  شان 
اصلاح  برای  ای  اراده  یک  شودکه  تلقی  شروع 
ماندگی  عقب  وجود  با  مردم  والبته  شده  ایجاد 
ها همراهی خواهند کرد به شرط آنکه صداقت و 
گزارش کار و خروجی سیاست ها را حس کنند 

که به نفع خود انها است .
برای  راهی  توانمند  خصوصی  بخش 

اصلاح
سازندگان  انجمن  مدیره  هیات  رئیس 
خصوص  در  نفت)استصنا(  صنعت  تجهیزات 
گفت:  زمینه  این  در  خصوصی  بخش  نقش 
هرکجا بخش خصوصی واقعی و عالم به کار پای 
کار بوده و میدان به آن داده اند، قطعا توفیقاتی 
سازمانی،  می خواهند  اگر  ایم؛  بوده  شاهد  را 
این  ایجاد شود در  یا نهادی  کمیته ای، تشکلی 
و  مناسب  خصوصی  بخش  باید  حتما  خصوص 
متخصص کار پای کار بیاید اگر می خواهیم کار 

باشد. داشته  نتیجه 
واقعی  نگاه  باید  اینکه  بر  تاکید  با  ثقفی 
گاهی  داشت:  اظهار  باشیم،  داشته  قاچاق  به 
شاهدیم که نیروی انتظامی سوخت مورد نیاز یک 
به  را  است  لیتر  هزار   ٢ از  کمتر  که  تولیدکننده 

عنوان قاچاق توقیف می کند اما قاچاق ٢٠ تا ٣٠ 
میلیون لیتری سوخت دیده نمی شود؛ این بدان 
معنی است که این قاچاق ساختار دارد و سازمان 

یافته است.
اعتماد سازی نخستین گام برای برخورد 

با قاچاق
سازندگان  انجمن  مدیره  هیات  رئیس 
تجهیزات صنعت نفت)استصنا( نخستین قدم برای 
اعتماد  را  مردم  با کمک  قاچاق  ریشه کن کردن 
سازی برشمرد و در این زمینه به پویش ٢ درجه 
نسبی  طور  به  مردم  گفت:   و  کرد  اشاره  کمتر 
مردم همراهی کردند چون احساس کردند رئیس 
باید موضوع  زند؛ پس  جمهور صادقانه حرف می 
صادقانه مطرح و ریشه یابی شود تا مشخص شود 

این مقدار سوخت قاچاق از کجاست.
کاهش  راهکار  جامعه  توانمندسازی 

قاچاق
یک  که  قیمت  افزایش  برای  دوم  گام  ثقفی 
و  آوری  تاب  افزایش  را  است  اصولی  حل  راه 
کرد:  خاطرنشان  و  دانست  مردم  سازی  توانمند 
اگر تاب آوری مردم افزایش یافت آن موقع می توان 

قیمت سوخت را هم به طور پلکانی افزایش داد.
حلقه  یک  دچار  دولت ها  اینکه  بیان  با  وی 
بسته شده اند، گفت: ما از این دولت می خواهیم 
تاب  گام  یک  و  کند  صحبت  مردم  با  شفاف  که 
آوری را افزایش دهد البته خیلی با ظرافت که خود 

باعث تورم نشود و یک گام قیمت را اصلاح کند.
سازندگان  انجمن  مدیره  هیات  رئیس 
ادامه داد: ما یک  تجهیزات صنعت نفت)استصنا( 
است  ناتراز  اش  همه  که  داریم  ناقصی  زنجیره 
دست به هرکدام زده شود نظم دیگری به هم می 
خورد لذا باید این زنجیره را همزمان با یک برنامه 

درستی ارتقا داد.
سازی،  توانمند  و  آوری  تاب  افزود:  ثقفی 
قیمت  افزایش  نهایتا  و  قاچاقچی  معرفی 

راهکارهایی است تا از قاچاق جلوگیری کند.

مالی  منافع  وجود  را  قاچاق  ایجاد  علت  وی 
یک  به  را  سوختی  که  زمانی  گفت:  و  برشمرد 
دیگر سود ١٠  در جای  و  قیمت خریداری کرده 
برابری داشته باشد متوجه می شوید که چه سود 
تر کرده  را جذاب  قاچاق  و همین  دارد  سنگینی 

است.
سه  در  قاچاق  میزان  درصدی   50 رشد 

سال اخیر
سازندگان  انجمن  مدیره  هیات  رئیس 
میزان  داد:  ادامه  نفت)استصنا(  صنعت  تجهیزات 
افزایش  درصد   ٥٠ اخیر  سال  سه  این  در  قاچاق 
دلیل  درصدی   ٥٠ افزایش  این  که  است  یافته 
با افزایش قیمت ارز پس  اصلی آن مطابقت دارد 
برای قاچاق چی شیرین شده که این کار را انجام 

دهد باید جلوی این کار را گرفت.
ثقفی ادامه داد: اینکه گفته شود مصرف کم 
سرانه  ما  است؛  اثرگذار  مصرف  چقدر  مگر  شود، 
وارد  خود  که  اروپا  به  نسبت  کشورمان  مصرف 
مردم  اینکه  است؛  تر  پایین   ، است  انرژی  کننده 
مُسکن  و  موردی  راهکاری  کنند  مصرف  کمتر 

موقت است.
تا  باید همه چیز باهم دیده شود  افزود:  وی 
بلکه  سازمان  یک  نه  اینکار  برای  اگر  شود؛  حل 
١٠ سازمان دیگر هم تاسیس شود، مسئله را حل 
نمی کند؛ عزم، باور، حرکت و از خودگذشتگی نیاز 
دارد و نیز فراهم کردن زمینه برای حضور بخش 
ضروری  متعهد  و  متخصص  و  دلسوز  خصوصی 

است.
ضرورت واقعی شدن قیمت سوخت در مرزها
رئیس هیات مدیره فدراسیون صادرات انرژی 
درباره راهکار سریع حل معضل قاچاق گفت: باید 
در مرزهای غربی و شرقی قیمت سوخت سریعتر 
این  مردم  برای  خاص  های  کارت  و  شود  واقعی 

مناطق در نظر گرفت.
میزان  باید  همچنین  داد:  ادامه  صالحی 

سوختی که به مناطق مرزی می رود، رصد شود.
رئیس هیات مدیره فدراسیون صادرات انرژی 
بر آن  قاچاق حل شود وعلاوه  باید معضل  افزود: 
لیتر  میلیون  بهینه شود ١٢٠  داخلی هم  مصرف 

مصرف داخلی زیبنده نیست.

مردمی کردن معدن در برنامه هفتم پیشرفت 

جزئیات تجارت خارجی در دولت چهاردهم اعلام شد

رئیس کنفدراسیون صادرات: توسعه تجارت خارجی بدون FATF محقق نمی شود

آغاز به کار 
ششمین 
جشنواره و 
نمایشگاه ملی 
فولاد ایران 
با حضور 
چادرملو 

ششمین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران طی سه روز 
از ١٨ تا ٢٠ دی با شعار »توسعه تکنولوژی و بومی سازی در 
زنجیره فولاد« در برج میلاد آغاز به کار کرد.افتتاحیه این جشنواره 
هم اکنون با حضور سیدمحمد اتابک وزیر صمت، محمد آقاجانلو 
رییس هیأت عامل ایمیدرو، فرید دهقانی مدیرعامل چادرملو به 
همراه تولیدکنندگان، سازندگان و شرکت های دانش بنیان برتر 
زنجیره آهن و فولاد در حال برگزاری است.در این رویداد به 
عنوان یکی از بزرگترین گردهمایی تولیدکنندگان، سازندگان 
و صنعتی  معدنی  فولاد کشور، شرکت  و متخصصان صنعت 

چادرملو به همراه شرکت های تابعه، در غرفه ای اختصاصی به 
می پردلزد.این  شرکت  این  بومی سازی  دستاوردهای  معرفی 
جشنواره و نمایشگاه به همت انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران 
و حمایت و مشارکت معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، 
وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، 
و  سازندگان  و  معدنی  و  فولادی  بزرگ  شرکت های  ایمیدرو، 
شرکت های دانش بنیان مطرح داخلی برگزار شده است.اهدای 
تندیس جایزه ملی فولاد ایران به برگزیدگان، تقدیر از چهره های 
تاثیرگذار زنجیره آهن و فولاد ایران، رونمایی از نسخه جدید 

اطلس ملی فولاد ایران،از دیگر بخش های این جشنواره است.
ارائه  نمایشگاه جامع  به  برنامه های جشنواره می توان  از دیگر 
فرصت های بومی سازی، توسعه تکنولوژی و ساخت داخل در 
زنجیره آهن و فولاد و پنل های تخصصی و ارائه طرح های برگزیده 
توسعه تکنولوژی زنجیره آهن و فولاد اشاره کرد.یادآور می شود، 
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو به عنوان یکی از فولادسازان 
برتر کشور با                   حضور مدیران خود در این جشنواره و نمایشگاه 
جهت بررسی راههای گسترش همکاری به گفت و گو با فعالان 

صنعت فولاد خواهند پرداخت.

»اخبار صنعت« به بهانه رشد ٥۰ درصدی میزان قاچاق در سه سال اخیر گزارش می دهد؛

مطالبه عمومی تعیین تکلیف قاچاق سوخت


